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Protokół Nr LII/2022 z LII Sesji Rady Gminy Kawęczyn odbytej w dniu 28 czerwca 2022 

roku w Urzędzie Gminy w godzinach od 10:00 do 13:59. 

 

W sesji udział wzięli radni i sołtysi Gminy Kawęczyn oraz zaproszeni goście – zgodnie z listami 

obecności stanowiącymi załączniki do niniejszego protokołu. 

 

Ponadto w sesji uczestniczyli zaproszeni goście, a wśród nich: 

- Jan Nowak – Wójt Gminy Kawęczyn 

- Edyta Balcerzak – Skarbnik Gminy Kawęczyn 

- Paweł Naglewski – inspektor ds. obsługi inwestora 

- Teresa Michalska – Kierownik Środowiskowego Domu Samopomocy w Młodzianowie 

- Elżbieta Kalinowska – Dyrektor Biblioteki Publicznej Gminy Kawęczyn  

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie LII Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

2. Uchwalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z LI Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Przedstawienie informacji na temat rozwój przedsiębiorczości i budowania relacji z 

inwestorami w Gminie Kawęczyn.  

6. Sprawozdanie z działalności Środowiskowego Domu Samopomocy w Młodzianowie 

za rok 2021.   

7. Sprawozdanie z działalności Bibliotek Publicznych za rok 2021.  

8. Przedstawienie raportu o stanie Gminy Kawęczyn za rok 2021. 

9. Debata nad raportem o stanie Gminy Kawęczyn: 

a) Głosy radnych; 

b) Głosy mieszkańców. 

10. Głosowanie nad uchwałą w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Kawęczyn wotum 

zaufania.  

11. Przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za rok 2021: 

a) Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za rok 2021; 

b) Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o 

sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za rok 2021; 

c) Przedstawienie sprawozdania finansowego gminy za rok 2021; 

d) Przedstawienie informacji o stanie mienia komunalnego Gminy Kawęczyn; 

e) Przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Kawęczyn w sprawie 

wykonania budżetu gminy za rok 2021; 

f) Dyskusja; 

g) Głosowanie nad uchwałą w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

za rok 2021 oraz sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Kawęczyn za rok 

2021. 

12. Udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Kawęczyn: 

a) Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Kawęczyn w sprawie 

udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Kawęczyn za rok 2021; 

b) Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie 

wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi 

Gminy Kawęczyn za rok 2021; 

c) Dyskusja; 
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d) Głosowanie nad uchwałą w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 

Kawęczyn za rok 2021. 

13. Głosowanie nad uchwałami w sprawach:  

a) zmiany uchwały budżetowej gminy na rok 2022; 

b) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowych niezabudowanych do 

gminnego zasobu nieruchomości Gminy Kawęczyn;  

c) przystąpienia do sporządzenia zmiany „Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Kawęczyn”. 

14. Sprawozdanie Wójta Gminy za okres międzysesyjny. 

15. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Gminy za okres międzysesyjny. 

16. Zapytania i wolne wnioski. 

17. Zamknięcie LII Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

Ad. 1.Otwarcie LII Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

Otwarcia LII Sesji Rady Gminy Kawęczyn dokonał Piotr Gebler – Przewodniczący Rady 

Gminy Kawęczyn. Prowadzący powitał zebranych i stwierdził, że w sesji bierze udział 14-u 

radnych na stan 15-u co stanowi quorum niezbędne do prowadzenia obrad Rady Gminy 

Kawęczyn i można rozpocząć prawomocne obrady.  

Ad. 2.Uchwalenie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił porządek obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy  poinformował, że został poproszony o wprowadzenie trzech 

dodatkowych podpunktów. Pierwszy dotyczy głosowania nad uchwałą w sprawie zmiany 

uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kawęczyn na lata 2022-2030. Drugi 

dotyczy głosowania nad uchwałą w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy cywilno-prawnej na zajęcie części działki drogi 

wewnętrznej będącej własnością gminy Kawęczyn. Ostatni dotyczy „Wyrażenia woli w 

sprawie wysokości współfinansowania zadania "Budowy linii kolejowej Konin – Turek”. 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeprowadził głosowanie nad wprowadzeniem do porządku 

obrad dodatkowego punktu dotyczącego głosowania nad uchwałą w sprawie zmiany uchwały 

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2022-2030. Zaproponował, aby otrzymał on numer 

13 b), a kolejne podpunktu otrzymałyby numerację 13c) i 13d). Odbyło się głosowanie jawne 

imienne.  

 

Głosowano w sprawie: 

Dodatkowy punkt uchwała w sprawie zmiany uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminny Kawęczyn na lata 2022-2030.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak , 

Ryszard Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , Łukasz Mila , 

Sylwester Przyłęcki , Karol Rygas , Tomasz Tyrakowski , Paweł Urbanek  

NIEOBECNI (1) 

Adrian Kwinciak  
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Przewodniczący Rady Gminy przeprowadził głosowanie nad wprowadzeniem do porządku 

obrad dodatkowego punktu dotyczącego głosowania nad uchwałą w sprawie wyrażenia zgody 

na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy cywilno-prawnej na 

zajęcie części działki drogi wewnętrznej będącej własnością gminy Kawęczyn. 

Zaproponował, aby otrzymał on numer 13 e). Odbyło się głosowanie jawne imienne. 

 

Głosowano w sprawie: 

Wprowadzenie dodatkowego punktu - uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od 

obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy cywilno-prawnej na zajęcie części działki 

drogi wewnętrznej będącej własnością gminy Kawęczyn.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak , 

Ryszard Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , Łukasz Mila , 

Sylwester Przyłęcki , Karol Rygas , Tomasz Tyrakowski , Paweł Urbanek  

NIEOBECNI (1) 

Adrian Kwinciak  

 

Przewodniczący Rady Gminy przeprowadził głosowanie nad wprowadzeniem do porządku 

obrad dodatkowego punktu dotyczącego „Wyrażenia woli w sprawie wysokości 

współfinansowania zadania "Budowy linii kolejowej Konin – Turek””. Zaproponował, aby 

otrzymał on numer 14, a kolejne otrzymałyby numerację 15, 16, 17 i 18. Odbyło się 

głosowanie jawne imienne. 

 

Głosowano w sprawie: 

Dodatkowy punkt - Wyrażenie woli w sprawie wysokości współfinansowania zadania 

"Budowy linii kolejowej Konin - Turek". 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak , 

Ryszard Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , Łukasz Mila , 

Sylwester Przyłęcki , Karol Rygas , Tomasz Tyrakowski , Paweł Urbanek  

NIEOBECNI (1) 

Adrian Kwinciak  

 

Przewodniczący Rady Gminy  zapytał, czy ktoś chciałby wprowadzić jakieś zmiany do 

porządku obrad.  

 

Nikt nie wniósł o więcej zmian. 

 

Przewodniczący przeprowadził głosowanie jawne imienne nad przyjęciem porządku obrad z 

wprowadzonymi dodatkowymi podpunktami. Odbyło się głosowanie jawne imienne.  
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Głosowano w sprawie: 

Uchwalenie porządku obrad.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak , 

Ryszard Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , Łukasz Mila , 

Sylwester Przyłęcki , Karol Rygas , Tomasz Tyrakowski , Paweł Urbanek  

NIEOBECNI (1) 

Adrian Kwinciak 

 

Porządek obrad w brzmieniu jak wyżej został uchwalony. 

 

Ad. 3.Przyjęcie protokołu z LI Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

Piotr Gebler – Przewodniczący Rady Gminy – zapytał czy ktoś z radnych ma uwagi co do 

protokołu z LI Sesji  Rady Gminy Kawęczyn VIII kadencji. Uwag nie było. Zaproponował, aby 

protokół przyjąć bez odczytywania, ponieważ był on wyłożony do wglądu w Biurze Rady 

Gminy oraz przesłany z materiałami na posiedzenie sesyjne i nie zgłoszono uwag do jego 

zapisów.  

 

Przewodniczący Rady Gminy przeprowadził głosowanie jawne imienne nad przyjęciem 

protokołu. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z LI Sesji Rady Gminy Kawęczyn..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak , 

Ryszard Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , Łukasz Mila , 

Sylwester Przyłęcki , Karol Rygas , Tomasz Tyrakowski , Paweł Urbanek  

NIEOBECNI (1) 

Adrian Kwinciak 

 

Protokół z LI Sesji Rady Gminy Kawęczyn został przyjęty bez odczytywania. 

 

Ad. 4. Interpelacje i zapytania radnych. 

Radni nie wnosili interpelacji ani zapytań. 
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Ad. 5. Przedstawienie informacji na temat rozwój przedsiębiorczości i budowania relacji z 

inwestorami w Gminie Kawęczyn.  

Informację w postaci prezentacji przedstawił inspektor ds. obsługi inwestora Paweł Naglewski. 

Informacja stanowi załącznik do protokołu.  

 

Nikt z radnych nie miał uwag ani pytań.  

Ad. 6. Sprawozdanie z działalności Środowiskowego Domu Samopomocy w Młodzianowie 

za rok 2021.  

Sprawozdanie z działalności Środowiskowego Domu Samopomocy w Młodzianowie za rok 

2021 przedstawiła Kierownik ŚDS w Młodzianowie Teresa Michalska. Sprawozdanie stanowi 

załącznik do protokołu.   

 

Nikt z radnych nie miał uwag ani pytań.  

Ad. 7. Sprawozdanie z działalności Bibliotek Publicznych za rok 2021.  

Dyrektor Biblioteki Gminnej Elżbieta Kalinowska przedstawiła sprawozdanie  z działalności 

Bibliotek Publicznych za rok 2021, które stanowi załącznik do protokołu.  

 

Nikt z radnych nie miał uwag ani pytań.  

Ad. 8. Przedstawienie raportu o stanie Gminy Kawęczyn za rok 2021. 

Jan Nowak – Wójt Gminy Kawęczyn dokonał prezentacji raportu o stanie Gminy Kawęczyn 

za rok 2021. Raport stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 9. Debata nad raportem o stanie Gminy Kawęczyn: 

a) Głosy radnych 

Piotr Gebler – Przewodniczący Rady Gminy otworzył debatę, zachęcając radnych do udziału 

w niej. Radni nie wnosili zapytań, zastrzeżeń, nie zgłaszali uwag. 

Żaden z radnych nie zgłosił się do udziału w debacie. 

 

b) Głosy mieszkańców 

Przewodniczący Piotr Gebler mówił, że do dnia poprzedzającego dzień, w którym odbywa się 

sesja mieszkańcy mieli możliwość zgłoszenia do udziału w debacie i możliwości zadawania 

pytań. Przewodniczący poinformował, że we wskazanym terminie nie zgłosił się nikt chętny 

do udziału w debacie. 

 

Ad. 10. Głosowanie nad uchwałą w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Kawęczyn wotum 

zaufania. 

Przewodniczący P. Gebler przeprowadził głosowanie nad projektem uchwały w sprawie 

udzielenia Wójtowi Gminy Kawęczyn wotum zaufania. 

 

Głosowano w sprawie: 

Głosowanie nad uchwałą w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Kawęczyn wotum zaufania. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 
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ZA (14) 

Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak , 

Ryszard Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , Łukasz Mila , 

Sylwester Przyłęcki , Karol Rygas , Tomasz Tyrakowski , Paweł Urbanek  

NIEOBECNI (1) 

Adrian Kwinciak  

 

Rada Gminy podjęła Uchwałę nr LII/399/2021 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy 

Kawęczyn wotum zaufania. 

 

Prowadzący obrady ogłosił piętnastominutową przerwę w obradach. 

 

Ad. 11. Przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za rok 2021: 

a) Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za rok 2021 

Edyta Balcerzak - Skarbnik Gminy Kawęczyn  przedstawiła sprawozdanie z wykonania 

budżetu Gminy Kawęczyn za rok 2021 w rozbiciu na poszczególne rozdziały oraz wydatki 

majątkowe. 

 

b) Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o 

sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za rok 2021 

Grzegorz Dzikowski – Wiceprzewodniczący Rady Gminy przedstawił opinię Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za rok 2021 

wyrażoną w formie Uchwały Nr SO-6/0954/115/2022 z dnia 21 kwietnia 2022 roku. 

 

c) Przedstawienie sprawozdania finansowego gminy za rok 2021 

Skarbnik Gminy w tym podpunkcie przedstawiła sprawozdanie finansowe Gminy Kawęczyn 

obejmujące bilans, rachunek zysków i strat oraz zestawienie zmian w funduszach. 

 

d) Przedstawienie informacji o stanie mienia komunalnego Gminy Kawęczyn 

Skarbnik Gminy przekazała zebranym informacje o stanie mienia komunalnego Gminy 

Kawęczyn na koniec 2021 roku. 

 

e) Przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Kawęczyn w sprawie 

wykonania budżetu gminy za rok 2021 

Ryszard Jaśkiewicz – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Gminy odczytał opinię 

Komisji w sprawie wykonania budżetu gminy za rok 2021. 

 

f) Dyskusja 

Piotr Gebler – Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad sprawozdaniem 

finansowym za rok 2021 oraz nad sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za rok 2021. 

Do dyskusji nikt się nie zgłosił. 

 

g) Głosowanie nad uchwałą w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 

rok 2021 oraz sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Kawęczyn za rok 2021 

 

Piotr Gebler – Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

zatwierdzenia  sprawozdania finansowego za rok 2021 oraz sprawozdania z wykonania budżetu 

Gminy Kawęczyn za rok 2021. 



7 

 

Głosowano w sprawie: 

Głosowanie nad uchwałą w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za rok 2021 

oraz sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Kawęczyn za rok 2021. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak , 

Ryszard Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , Łukasz Mila , 

Sylwester Przyłęcki , Karol Rygas , Tomasz Tyrakowski , Paweł Urbanek  

NIEOBECNI (1) 

Adrian Kwinciak  

Rada Gminy podjęła Uchwałę nr LII/340/2022 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego za rok 2021 oraz sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Kawęczyn za 

rok 2021. 

 

Ad. 12. Udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Kawęczyn: 

a) Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Kawęczyn w sprawie 

udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Kawęczyn za rok 2021 

Ryszard Jaśkiewicz – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił Uchwałę Nr 1/2022 

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Kawęczyn z dnia 4 maja 2022 r. w sprawie udzielenia 

absolutorium Wójtowi Gminy Kawęczyn za rok 2021. 

 

b) Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie 

wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 

Kawęczyn za rok 2021 

Sylwester Kasprzak - Wiceprzewodniczący Rady Gminy przedstawił Uchwałę Nr SO-

6/0955/109/2022 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 30 maja 2022 roku w 

sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Kawęczyn w sprawie 

udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Kawęczyn z tytułu wykonania budżetu za 2021 rok. 

 

c) Dyskusja 

Piotr Gebler – Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad udzieleniem absolutorium 

Wójtowi Gminy Kawęczyn. 

Do dyskusji nikt się nie zgłosił. 

 

d) Głosowanie nad uchwałą w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 

Kawęczyn za rok 2020 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia 

absolutorium Wójtowi Gminy Kawęczyn za rok 2021. 

 

Głosowano w sprawie: 

Głosowanie nad uchwałą w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Kawęczyn za 

rok 2021. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak , 

Ryszard Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , Łukasz Mila , 

Sylwester Przyłęcki , Karol Rygas , Tomasz Tyrakowski , Paweł Urbanek  

NIEOBECNI (1) 

Adrian Kwinciak  

 

Rada Gminy podjęła Uchwałę nr LII/341/2022 w sprawie udzielenia absolutorium 

Wójtowi Gminy Kawęczyn za rok 2021. 

 

Prowadzący obrady stwierdził podjęcie uchwały i gratulował Wójtowi Gminy i Skarbnik 

Gminy wykonania budżetu i uzyskania absolutorium. Przewodniczący Rady wraz                                          

z Wiceprzewodniczącymi w ramach podziękowań za zrealizowany budżet przekazali Wójtowi 

Gminy i Skarbnik Gminy skromne bukiety kwiatów. 

 

Głos zabrał Wójt Gminy Jan Nowak, który podziękował za udzielone absolutorium. Ponadto 

podziękował za zrozumienie i poparcie dla zrealizowanych działań. Dodał, że jest to 

podsumowanie tylko jednego roku, a w Wieloletniej Prognozie Finansowej zostało zapisanych 

jeszcze wiele zadań do wykonania w tym i następnych latach, które chciałby wspólnymi siłami 

zrealizować.  

 

Ad. 13. Głosowanie nad uchwałami w sprawach: 

a) zmiany uchwały budżetowej gminy na rok 2022;  

Skarbnik Gminy omówiła proponowane zmiany uchwały budżetowej gminy na rok 2022, które 

dotyczyły aktualizacji budżetu oraz podziału nadwyżki budżetowej za roku 2021. Na początku 

omówiła podział nadwyżki za rok 2021. W oparciu o zamknięcie roku 2021 i ustaleniu 

nadwyżki budżetu w kwocie 3.766.422,42 zaplanowano jej rozdysponowanie na następujące 

zadania: 

1.  Wymiana oświetlenia ulicznego na LED  300 000,00  

2  Remont placu zabaw przy SP w Tokarach  12 500,00  

3  Remont placu zabaw przy SP w Skarzynie  12 500,00  

4  Uzupełnienie wydatków w związku z ostateczną kwoty subwencji 

oświatowej  

45 992,00  

5  Dofinansowanie zakupu wyposażenia dla PSP Turek  5 000,00  

6  Zwiększenie dotacji dla Biblioteki Publicznej Gminy Kawęczyn w 

związku z wzrostem kosztów utrzymania pomieszczeń  

3 000,00  

7  Dofinansowanie zakupu radiowozu dla komisariatu Policji w Dobrej  21 000,00  

8  Dofinansowanie remontu dachu w części bojowej dla OSP Żdżary  4 000,00  

9  Wkład własny w projekcie Remont tablicy pamiątkowej w Czachulcu  4 000,00  

10  Uzupełnienie planu wydatków bieżących w oparciu o wykonanie 

wydatków za I Półrocze 2022  

400 000,00  

11  Montaż klimatyzacji w Urzędzie Gminy na piętrze  30 000,00  

12  Zwiększenie planu wydatków majątkowych do realizacji w roku 2022  229 569,42  

13  Niezrealizowane środki alkoholowe 2021  23 308,00  

14  Pokrycie deficytu (Uchwala budżetowa) 2 675 553,00  

 

Nadmieniła, że w przypadku punktu 1 tabeli chodzi o modernizacje infrastruktury oświetlenia 

ulicznego w taki sposób, aby koszty zużycia energii elektrycznej na potrzeby oświetlenia 
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ulicznego były mniejsze. Wskazała, że do tej kwoty spółka Oświetlenie Uliczne i Drogowe ma 

dołożyć nam jako gminie środki w wysokości około 50.000,00 zł.  

 

Następnie Skarbnik Gminy wskazał, że w przypadku punktu 10 chodzi o uzupełnienie planu 

wydatków w takich działach jak m.in. zakup materiałów, zakup energii elektrycznej, zakup 

opału i paliwa, koszty odsetek od kredytów. Przypomniała, że wcześniejszej sesji Rady Gminy 

omawiane były te zadania, których koszty ze względu na rosnące ceny i inflacje są wyższe niż 

zakładał plan wydatków na rok 2022.  

 

Skarbnik Gminy zaznaczyła, że niezrealizowane środki alkoholowe w roku 2021 zgodnie z 

przepisami prawa muszą zostać przeznaczone na zadania z zakresu profilaktyki i działań z 

zakresu rozwiazywania i przeciwdziałania problemom alkoholowym.   

 

Skarbnik Gminy Edyta Balcerzak poinformowała, że kolejne zmiany uchwały budżetowej 

spowodowane są pismami Wojewody Wielkopolskiego, które dotyczą zwiększenia planu 

dotacji na rok bieżący. Pierwsze ze zmian dotyczy środków w wysokości 42.709,00 zł z 

przeznaczeniem na zakup podręczników i materiałów edukacyjnych na rok szkolny 2022/2023. 

Kolejna zmiana dotyczy kwoty 12.185,00 zł na zadanie „Posiłek w szkole i w domu”.  Następna 

zmiana to zwiększona dotacja w wysokości 3.500,00 zł z przeznaczeniem na pomoc państwa 

w wychowaniu dzieci. Wskazała, że od czerwca zadnia wypłaty świadczeń 500 + przejął Zakład 

Ubezpieczeń Społecznych, ale znalazło się jeszcze kilka wniosków, które GOSP jest 

zobowiązany obsłużyć. Ostatnia ze zmian dotyczy kwoty 3.622,00 zł z przeznaczeniem na 

zadanie opieki zdrowotnej finansowanej ze środków publicznych w związku z opłacaniem 

składki na ubezpieczenie zdrowotne za osoby, które takie świadczenia pobierają.   Podkreśliła, 

że wszystkie wyżej zadania realizowane są przez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w 

Kawęczynie. Skarbnik Gminy dodała, że otrzymaliśmy również informację od Ministra 

Finansów o zwiększeniu subwencji oświatowej dedykowanej wyłącznie na podwyżkę 

wynagrodzenia dla nauczycieli z mocą obowiązującą od 1 maja br. w wysokości 185.580,00 zł.   

Następnie Skarbnik Gminy powiedziała, że otrzymaliśmy pomoc finansową w formie dotacji z 

budżetu Województwa Wielkopolskiego z przeznaczeniem na zadanie „Zagospodarowanie 

placu rekreacyjnego przy altanie sołeckiej w Kowalach Pańskich - Kolonii” w wysokości 

41.242,00 zł.  Ponadto w okresie międzysesyjnym sołectwo Marianów-Kolonia dokonało 

zmian w ramach środków funduszu sołeckiego. Sołectwo zdecydowało się na zwiększenia 

zadania bieżącego utrzymania dróg – zakup materiałów – 2.300,00 zł i zwiększenie pracy 

sprzętu w ramach tego samego zadania – 900,00 zł. Sołectwo wprowadza nowe zadanie 

dotyczące organizacji festynu pn. „ Wakacje z festynem sołeckim” – kwota 500,00 zł na zakup 

materiałów do przygotowania posiłku regeneracyjnego  i w ramach tego samego zadania 

sołectwo przeznacza środki na zakup nagród w wysokości 300,00 zł. Sołectwo zwiększa 

zadanie wykonania przyłącza energetycznego o kwotę 3.500,00 zł.  Środki na powyższe zdania 

pochodzą z likwidacji zadania budowy altany rekreacyjnej, a w ramach całego zadania 

wyróżniamy takie podzadania jak: budowa altany –  6.000,00 zł, nadzór inwestorski – 1.000,00 

zł i obsługa geodezyjna – 500,00 zł.  

 

Radny R. Jaśkiewicz powiedział, że nie do końca zrozumiałe jest dla niego współfinansowanie 

zadania remontu tablicy pamiątkowej w Czachulcu. Odniósł się również do zadania remontu 

dachu jednolatki OSP w Żdzarach, ponieważ deszcze przecieka prze dach i remont jest tam 

konieczny. Ponadto zauważył, że tablica jest w miejscu mało uczęszczanym i zauważalnym.  
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Skarbnik Gminy E. Balcerzak powiedziała, że jest to wkład własny do zadania remontu tablicy 

pamiątkowej, na które gmina otrzymała dofinansowanie. Zaznaczyła, że każda litera na tablicy 

jest wyceniana osobno.  

 

Radny G. Dzikowski zapytał ile czas ma obecna tablica.  

 

Wójt Gminy J. Nowak odpowiedział, że 10 lat.  

 

Radny G. Dzikowski powiedział, że za 10 lat znowu będziemy ją wymieniać. Zaznaczył, że za 

dużo inwestujemy w to miejsce.  

 

Wójt Gminy J. Nowak powiedział, że ochrona cmentarzy jest zadaniem własnym gminy. 

Podkreślił, że jest to cmentarz. Wójt Gminy powiedział, że przez wiele lat miejsce to było w 

niełasce, a leży tam nieznana liczna poległych ofiar. Wskazał, że próbowano to uporządkować 

w latach ’90, ale z racji braku woli, a także braku środków nie udało się tego dokonać. Nastąpiło 

to w latach 2012-2013. Na tablicy wytarły się litery, które były malowane specjalną maszyną. 

Zauważył, że złożyliśmy wniosek do Wojewody Wielkopolskiego o dofinansowanie zadania, 

na które otrzymaliśmy pomoc w wysokości 14.000,00 zł. Podał, że jest to największa wartość 

pomocy spośród wszystkich złożonych do Wojewody Wielkopolskiego wniosków. Wójt 

Gminy nadmienił, że jesteśmy zobowiązani do poniesienia wkładu własnego do tego zadania 

w wysokości 4.000,00 zł. Nawiązując do wniosku złożonego przez OSP Żdzary w sprawie 

wymiany dachu na jednostce, Wójt J. Nowak powiedział, że wniosek powinien być złożony 

wcześniej, skoro już od jakiegoś czasu występuje tam problem związany z przeciekaniem 

dachu. Ponadto powiedział, że nie został przedstawiony kosztorys i zakres wszystkich prac, 

tylko wskazana została przybliżona kwota całego zadania.  

 

Radny P. Urbanek zaproponował, aby zabezpieczyć tablicę pamiątkową na przykład szybą, co 

spowoduje, że tablica z napisami zostanie zabezpieczona na dłuższy okres niż 10 lat. Następnie 

radny zapytał o wymianę opraw oświetlenia ulicznego. Dopytał o ilość oraz miejscowości w 

jakich zostaną wymienione lampy.  

 

Wójt Gminy odniósł się jeszcze do wypowiedzi radnego R. Jaśkiewicza mówiąc, że miejsce 

upamiętniające poległych jest odwiedzane, chociażby dlatego, że kilka razy do roku jesteśmy 

zobowiązani posprzątać tam śmieci, co świadczy o tym, że ktoś odwiedza to miejsce. Następnie 

powiedział, że nie zna technologii, gdzie można szczelnie oszklić przedmiotową tablicę 

kamienną. W dalszej części wypowiedzi Wójt Gminy powiedział, że za wskazaną przez panią 

Skarbnik kwotę 350.000,00 zł można byłoby wymienić ok. 180 – 200 opraw, w zależności od 

wyniku przetargu. Dodał, że wspólnie z pracownikami Urzędu oraz przedstawicielami spółki 

Oświetlenie Uliczne i Drogowe w Kaliszu zostanie przygotowane zestawienie określające 

liczbę i miejsca wymiany punktów oświetlenia ulicznego, które zostanie przedstawione na 

najbliższym posiedzeniu komisji Rady Gminy.  

 

Radny P. Urbanek powiedział, że widział już tak oszklone tablice na cmentarzach, choć 

mniejszych rozmiarów.  

 

Radny G. Dzikowski powiedział, że oszklona szyba  nie do końca się sprawdzi, ponieważ 

promienie słoneczne i tak zniszczą napis. Ponadto powiedział, że faktycznie w przypadku 

remonty dachu na jednostce OSP w Żdzarach powinien być przedstawiony dokładny zakres 

prac i kosztów. Dodał, że policja też nie zwróciła się o środki na zakup samochodu z 

odpowiednim wyprzedzeniem.   
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Wójt Gminy powiedział, że skoro pierwotnie na posiedzeniu komisji radni w większości byli 

zdania, aby nie przekazywać środków na samochód to dlaczego w konsekwencji na kolejnym 

posiedzeniu zdecydowano o przekazaniu środków policji na zakup samochodu.  

 

Radny G. Dzikowski powiedział, że radni chcieli, aby policjanci przyjechali i omówili tą 

kwestię, a na koniec pan Wójt powiedział, że wspólnie z panią Skarbnik jesteśmy przygotowani 

finansowano na przekazanie takiej kwoty, dlatego radni opowiedzieli się za jej przekazaniem. 

 

Wójt J. Nowak powiedział, że  skoro sąsiednie samorządy wyasygnowały taką kwotę to my też 

staraliśmy się to zrobić.  

 

Radny R. Jaśkiewicz powiedział, że w przypadku decyzji o przekazaniu środków dla policji, 

radni poczuli się jakby postawieni pod ścianą, ponieważ na posiedzeniu komisji podkreślono, 

że w budżecie wyasygnowano kwotę 21.000,00 zł na to zadanie. W odniesieniu do braku 

kosztorysu remontu dachu, wskazał, że ciężko to oceni, ponieważ nikt nie chce wchodzi na taką 

wysokość, tylko po to aby wycenić zakres prac.  

 

Wójt Gminy zapytał o udział osób z jednostki czy sołectwa w planowanych pracach. Dopytał, 

czy całe zadanie ma wykonać firma.  

 

Radny R. Jaśkiewicz odpowiedział, że jest to na takiej wysokości, gdzie nikt z mieszkańców 

nie chce ryzykować i wchodzić na dach strażnicy, dlatego tylko firma może wykonać to 

zadanie. Dodał, że ze względu na ciągle rosnącą inflacje potencjalnemu wykonawcy trudno 

oszacować koszty przedmiotowego zadania.  

 

Wójt Gminy nadmienił, że do zadania budowy kolektora sanitarnego w Kawęczynie jesteśmy 

zobowiązani dołożyć kwotę około 750.000,00 zł. Ponadto nie znany cen materiałów czy usług 

z których będziemy korzystać jesienią tego roku. Podkreślił, że niestety koszty wszystkiego 

ciągle rosną. Wójt Gminy wskazał, że niektórym jednostką udało się w jakimś stopniu pomóc, 

ale ma też świadomość, że oczekiwania są większe.  

 

Przewodniczący Rady Gminy P. Gebler zapytał, czy ktoś jeszcze ma jakieś pytania.  

 

Nikt z radnych nie miał więcej pytań ani uwag.  

 

Piotr Gebler  - Przewodniczący Rady Gminy Kawęczyn poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy na rok 2022. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały budżetowej gminy na rok 2022;.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Andrzej Jaworski , 

Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , Łukasz Mila , Sylwester Przyłęcki , Karol Rygas , 

Tomasz Tyrakowski , Paweł Urbanek  
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Ryszard Jaśkiewicz 

BRAK GŁOSU (1) 

Józef Iwaniak  

NIEOBECNI (1) 

Adrian Kwinciak 

 

Rada Gminy podjęła Uchwałę nr LII/342/2022 w sprawie zmiany uchwały budżetowej 

gminy na rok 2022. 

 

b) zmiany uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kawęczyn na lata 2022-2030; 

 

Skarbnik Gminy E. Balcerzak poinformowała, że zmiana uchwały Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Kawęczyn na lata 2022-2030 związana jest z dostosowaniem zapisów 

wieloletniej prognozy finansowej do zapisów uchwały budżetowej gminy na rok 2022. Do WPF 

należy również wprowadzić zmianę kwoty długu. Zaznaczyła, że ze względu na to, że nie 

planujemy deficytu to budżet roku 2022 będzie bez zadłużenia.   

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kawęczyn na lata 2022-2030;.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Ryszard 

Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , Łukasz Mila , 

Sylwester Przyłęcki , Karol Rygas , Tomasz Tyrakowski , Paweł Urbanek  

NIEOBECNI (2) 

Józef Iwaniak , Adrian Kwinciak  

 

Rada Gminy podjęła Uchwałę nr LII/343/2022 w sprawie zmiany uchwały Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Kawęczyn na lata 2022-2030. 

 

c) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowych niezabudowanych do 

gminnego zasobu nieruchomości Gminy Kawęczyn;  

Przewodniczący P. Gebler powiedział, że projekt uchwały był przedstawiony na posiedzeniu 

komisji Rady Gminy Kawęczyn. Ponadto powiedział, że projekt uchwały był załączony do 

materiałów przesłanych na sesję.  

 

Przewodniczący P. Gebler zapytał, czy ktoś z Państwa radnych ma pytania.  

 

Nikt z radnych nie miał uwag ani pytań. 

 

Piotr Gebler  - Przewodniczący Rady Gminy Kawęczyn poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie zmiany wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowych 

niezabudowanych do gminnego zasobu nieruchomości Gminy Kawęczyn. Odbyło się 

głosowanie jawne imienne. 
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Głosowano w sprawie: 

wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowych niezabudowanych do gminnego 

zasobu nieruchomości Gminy Kawęczyn. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Ryszard 

Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , Łukasz Mila , 

Sylwester Przyłęcki , Karol Rygas , Tomasz Tyrakowski , Paweł Urbanek  

NIEOBECNI (2) 

Józef Iwaniak , Adrian Kwinciak 

 

Rada Gminy podjęła Uchwałę nr LII/344/2022 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 

nieruchomości gruntowych niezabudowanych do gminnego zasobu nieruchomości Gminy 

Kawęczyn. 

 

d) przystąpienia do sporządzenia zmiany „Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Kawęczyn”; 

Przewodniczący Rady P. Gebler powiedział, że uchwała była przedstawiona na posiedzeniu 

komisji Rady Gminy Kawęczyn. Zapytał, czy ma czytać projekt uchwały, na co radni 

odpowiedzieli zgodnie, że nie ma takiej potrzeby.  

 

Przewodniczący P. Gebler zapytał, czy ktoś z Państwa radnych ma pytania.  

 

Nikt z radnych nie miał uwag ani pytań. 

 

Piotr Gebler  - Przewodniczący Rady Gminy Kawęczyn poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany „Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Kawęczyn”. Odbyło się głosowanie jawne imienne. 

 

Głosowano w sprawie: 

przystąpienia do sporządzenia zmiany „Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Kawęczyn”.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Ryszard 

Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , Łukasz Mila , 

Sylwester Przyłęcki , Karol Rygas , Tomasz Tyrakowski , Paweł Urbanek  

NIEOBECNI (2) 

Józef Iwaniak , Adrian Kwinciak 

Rada Gminy podjęła Uchwałę nr LII/345/2022 w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

zmiany „Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy 

Kawęczyn”. 
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e) wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 

umowy cywilno-prawnej na zajęcie części działki drogi wewnętrznej będącej 

własnością gminy Kawęczyn; 

Przewodniczący Rady P. Gebler powiedział, że uchwała była przedstawiona na posiedzeniu 

komisji Rady Gminy Kawęczyn. Zapytał, czy ma czytać projekt uchwały, na co radni 

odpowiedzieli zgodnie, że nie ma takiej potrzeby.  

 

Przewodniczący P. Gebler zapytał, czy ktoś z Państwa radnych ma pytania.  

 

Nikt z radnych nie miał uwag ani pytań. 

 

Piotr Gebler  - Przewodniczący Rady Gminy Kawęczyn poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy cywilno-prawnej na zajęcie części działki drogi wewnętrznej będącej 

własnością gminy Kawęczyn. Odbyło się głosowanie jawne imienne. 

 

Głosowano w sprawie: 

wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 

cywilno-prawnej na zajęcie części działki drogi wewnętrznej będącej własnością gminy 

Kawęczyn. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Ryszard 

Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , Łukasz Mila , 

Sylwester Przyłęcki , Karol Rygas , Tomasz Tyrakowski , Paweł Urbanek  

NIEOBECNI (2) 

Józef Iwaniak , Adrian Kwinciak  

 

Rada Gminy podjęła Uchwałę nr LII/346/2022 w sprawie wyrażenia zgody na 

odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy cywilno-prawnej na 

zajęcie części działki drogi wewnętrznej będącej własnością gminy Kawęczyn. 

 

Ad. 14. Wyrażenie woli w sprawie wysokości współfinansowania zadania "Budowy linii 

kolejowej Konin - Turek".   

Głos zabrał Wójt Gminy J. Nowak, który przypomniał, że w dniu 6 maja 2022 roku w Urzędzie 

Marszałkowski odbyło się spotkanie, podczas którego poszczególne samorządy zadeklarowały 

kwoty dofinansowania inwestycji polegającej na budowie linii kolejowej Konin – Turek. 

Nadmienił, że podczas tego spotkania zadeklarował kwotę współfinansowania zadania przez 

nasz samorząd w wysokości 1 miliona złotych. W wyniku kolejnego spotkania w postaci 

wideokonferencji okazało się, że część gmina z 1 miliona zeszła do kwoty pół miliona złotych, 

co również uczył Wójt Gminy w imieniu samorządu gminy Kawęczyn. Następnie dodał, że 

budżet całe tej inwestycji niekoniecznie bilansuje się samorządowi wojewódzkiemu oraz 

powiatom konińskiemu i tureckiemu, które powinny łącznie uzbierać kwotę ok. 100.000.000,00 

zł, dlatego lider projektu zwrócił się do samorządów niektórych gmin z prośbą o 

dofinansowanie zadania w kwotach, które wahają się w granicach 1.000.000,00 – 1.200.000,00 
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zł na przełomie 5 lata, czyli 2023-2028. Wójt Gminy wskazał, że na tą chwilę nie dysponujemy 

takimi środkami, ale one tez nie są jeszcze wymagane. Zaznaczył, że potrzeba przekazania 

200.000,00 – 240.000,00 zł, ( w zależności ile zdecydujemy się przekazać -1.000.000,00 zł, czy 

1.200.000,00 zł) będzie z pewnością wymagana na początku 2023 roku. Wójt J. Nowak 

powiedział, że na tą chwile nie jest w stanie powiedzieć skąd mamy wygospodarować taką 

kwotę, szczególnie, że mamy przed sobą do realizacji wiele inwestycji drogowych, 

oświatowych i innych. Zaznaczył, że w tej sytuacji może należałoby wrócić do deklarowanej 

pierwotnie kwoty 1 miliona złotych.  

 

Radny P. Urbanek powiedział, że samorząd województwa wielkopolskiego jako lider projektu 

oczekuje od nas deklaracji, a z tego co słyszymy nie został złożony jeszcze w ogóle wniosek. 

Wskazał, że od ok. pół roku dyskutujemy nad tym tematem, gdzie tak naprawdę nie wiemy na 

czym stoimy.  

 

Wójt Gminy J. Nowak powiedział, że wniosek nie został jeszcze złożony, ponieważ nie 

zbilansowała się kwota, którą powinien dysponować samorząd województwa wielkopolskiego 

wspólnie z samorządami powiatowymi i gminnymi. Przypomniał, że samorząd województwa 

deklaruje 50 % kwoty wymaganej, a samorządy powiatowe i gminne powinny zadeklarował 

wspólnie pozostałe 50 %. Ponadto nadmienił, że premier wydłużył termin składania wniosków 

do 4 lipca i w sąsiednich samorządach z pewnością też toczą się aktualnie rozmowy na ten 

temat. Wskazał, że dzisiaj jest kilka sesji w ościennych samorządach, ale nasza jest pierwsza. 

Wójt J. Nowak powiedział, że nie wie co się stanie jeśli nie uzbiera się wymaganej kwoty. 

Ponadto dodał, że jest wiele pytań dotyczących budowy linii kolejowej na które nikt nie 

odpowiedział.  

 

Radny Ł. Mila powiedział, że on ciągle odnosi wrażenie, że cały czas próbuje się narzucić coś 

samorządom. Nawiązał do wydarzenia, które miało miejsce w czasie przerwy, a dotyczyło 

zrobienie zdjęcia z banerem promującym inwestycje budowy kolei. Zauważył, że nie spytano 

się nawet radnych, czy chcą zrobić takie zdjęcie. Zapytał w jakim celu to zdjęcie było robione 

i gdzie będzie wykorzystywane.  Radny zauważył, że zdania na temat budowy linii kolejowej 

Konin – Turek są podzielone. Dodał, że obawia się, iż wydarzenie z banerem ma na celu 

wywarcie wpływu na Urząd Marszałkowski poprzez pokazanie, że samorządy są za 

wspomnianą inwestycję, ponieważ pozują do zdjęć z banerem promującym przedmiotowe 

zadanie. Następnie wskazał, że ostatnio wypowiadało się dwóch panów, którzy twierdzili, że 

mieszkańcy wywierają dużą presję na samorządy, gdyż chcą budowy linii kolejowej Konin – 

Turek. Radny powiedział, że wśród mieszkańców swojej miejscowości i nie tylko swojej nie 

czuje takiej presji, a wręcz przeciwnie, w ogóle o to nie pytają. Zaznaczył, że mieszkańcy 

chętniej oczekiwaliby np. budowy drogi szybkiego ruchu czy obwodnicy prowadzącej z Konina 

do Turku. Podkreślił, że naprawdę warto się zastanowić czy i w jakim stopniu tą inwestycję 

współfinansować.  

 

Wójt Gminy powiedział, że prośbę o możliwość zrobienia zdjęcia został poproszony na kilka 

minut przed sesją. Dodał, że namawiał pana Michała Jarka, aby powiedział kilka słów do 

mikrofonu, ale nie chciał on skorzystać z tej możliwości.  

 

Radny G. Dzikowski powiedział, że jeżeli już na tym etapie coś się dzieje to my powinniśmy 

być przygotowani, aby do tego przystąpić. W innym przypadku możemy być jedyną gminą, 

która się wycofała.  
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Przewodniczący Rady P. Gebler powiedział, że on nie jest ani za ani przeciw. Nadmienił, że z 

jednej strony jakbyśmy się przyjrzeli innym gospodarką świata to kolej jest potrzebna. 

Zaznaczył, że nie w takim wydaniu jak się ją u nas planuje. Wskazał, że dobrze byłoby, aby 

linia była wydłużona czy do Łodzi, czy może w kierunku Kalisza, Koła. Przewodniczący Rady 

powiedział, że kolej jest najbardziej ekologicznym środkiem transportu. Zauważył, że w Polce 

trzeba byłoby zreformować całą kolej, aby ona prawidłowo funkcjonowała. Nadmienił, że po 

okresie komuny kolej upadła, a rozwinął się transport samochodowy, który niszczy nam drogi 

i zanieczyszcza środowisko. Dodał, że do takich krajów jak m.in. Szwajcaria mamy 100 -200 

lat, ale można należałoby pomyśleć i dobrze rozwiązać pomysł rozwoju kolei w naszym 

państwie. Zauważył, że mówi się tylko o linii osobowej, a nic nie wiadomo o linii towarowej. 

Podkreślił, że kolej służy rozwojowi transportu i przemysłu. Przypomniał sytuację budowy 

naszej oczyszczalni ścieków, kiedy wielu mieszkańców było przeciwnych jej budowy.  

 

Wójt Gminy powiedział, że doskonale pamięta, że musiał przekonywać mieszkańców gminy 

do tej inwestycji.  

 

Radny G. Dzikowski odnosząc się do wypowiedzi Przewodniczącego P. Geblera, zapytał co 

stanie się z transportem, który jest rozwinięty u nas na wysokim poziomie w przypadku gdyby 

rozwinęła się kolej.  

 

Przewodniczący P. Gebler powiedział, że jak wszystko musi się kiedyś zreformować, ale nie 

wiem jak i kiedy to będzie. Przyznał rację wiceprzewodniczącemu G. Dzikowski, że transport 

jest u nas aktualnie potęgą rozwoju, ale zaznaczył, że braknie kiedy paliwa na świecie, a 

biopaliwami tego nie zastąpimy. Odniósł się do sytuacji na Ukrainie, mówiąc, że zboże będzie 

od nich wywożone statkami. Podkreślił, że transport przy obecnych rosnących cenach paliwa 

jest nieekonomiczny. Przewodniczący P. Gebler powiedział, że uważa, iż kolej jest 

przyszłością, ale w naszym kraju trzeba ją zmodernizować, by mogła ona prawidłowo i 

racjonalnie funkcjonować. Wskazał, że przez transport mamy tylko zniszczone drogi. Ponadto 

powiedział, że kraje gdzie występuje duży rozwój gospodarczy kierują swoje siły właśnie na 

kolej. Ponadto zaznaczył, że obawia się, że budowa linii kolejowej w przedstawionym wydaniu 

zabierze z naszego terenu ludzi do pracy, którzy np. będą dojeżdżać do pracy do Wrześni.  

 

Radny Ł. Mila wyjaśnił, że on nie jest przeciwny budowy kolei, ale nie w takiej formie jaka 

jest aktualnie przedstawiana. Nadmienił, że nikt nigdy nie wyjaśnił jak to ma funkcjonować. 

Radny powiedział, że to ma być tylko jeden tor. Wskazał, że jest to rozwiązanie 

nieekonomiczne finansowo i czasowo.  

 

Przewodniczący P. Gebler powiedział, że inwestycja ta nie ruszy za rok, dlatego jego zdaniem 

powinnyśmy zadeklarować dofinansowanie przedmiotowego zadania w wysokości 1 miliona 

złotych i mieć nadzieję, że ktoś wymyśli rozwiązanie, które będzie bardziej korzystne dla 

naszego terenu niż obecne plany.  

 

Skarbnik Gminy zapytała, czy dzisiejsza deklaracja powinna mieć odzwierciedlenie w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej.  

 

Wójt Gminy J. Nowak odpowiedział, że nie. Podkreślił, że ma to być tylko deklaracja na piśmie, 

którą jutro chciałby przekazać do Urzędu Marszałkowskiego.  

 

Skarbnik Gminy zapytał jak ma wyglądać ta deklaracja i skąd Urząd Marszałkowski będzie 

miał pewność, że jednostki samorządu przekażą zadeklarowane kwoty.  
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Przewodniczący P. Gebler powiedział, że jak będą wyniki naboru to Urząd Marszałkowski na 

pewno przekaże do jednostek oficjalne pisma ze wskazaniem jakie czynności i w jakim czasie 

należy wykonać.  

 

Wójt Gminy powiedział, że w obiegu jest też informacja, że mają pojawić się środki pomocowe 

z Unii Europejskiej na poziomie 7,5 %, czyli 50 % z tych 15 %, które musi uzbierać Urząd 

Marszałkowski. Wskazał, że tych środków fizycznie nie ma, ale prawdopodobnie jest 

możliwość ich pozyskania.  

 

Przewodniczący P. Gebler powiedział, że mówimy teraz o milionie, a nie wiadomo, czy jak 

przyjdzie czas realizacji zadania to ceny i kwoty będą takie same. Wskazał też, że 

zaznaczaliśmy, że nie będziemy dokładać się do zakupu biletów, ale jak wiemy Urząd 

Marszałkowski dokłada do biletów nie małe kwoty.  

 

Radny G. Dzikowski powiedział, że przez rok czy dwa Urząd Marszałkowski nie wykupi nawet 

gruntów pod budowę kolei.  

 

Radny Ł. Mila zapytał, czy mamy jakieś informacje na temat stanowiska gmin, które 

deklarowały udział 50 %, czyli 500.000,00 zł.  

 

Wójt Gminy skorzystał z tabeli, jaką otrzymał od Marszałka Województwa Wielkopolskiego 

Wojciecha Jankowiaka, gdzie wskazane zostały kwoty deklarowane przez poszczególne 

samorządy:  

1) powiat turecki – 10.000.300,00 zł, 

2) powiat koniński – 5.000.700,00 zł, 

3) gmina miejska Turek 10.000.400,00 zł,  

4) gmina Turek 4.000.600,00 zł,  

5) gmina Kaweczyn – 1.000.000,00 zł,  

6) gmina Władysławów – 1.000.000,00 zł,  

7) gmina Brudzew – 1.000.000,00 zł,  

8) gmina Malanów – 1.000.000,00 zł,  

9) gmina Tuliszków – 4.000.600,00 zł,  

10) gmina Przykona – 1.000.000,00 zł,  

11) gmina Dobra – 1.000.000,00 zł,  

12) gmina Stare Miasto – 5.700.000,00 zł,  

13) gmina Krzymów – 0,00 zł,  

14) gmina Grodziec, Kramsk, Rzgów, Rychwał – po 500.000,00 zł każda.  

 

Radny R. Jaśkiewicz powiedział, że obawia się kiedy ta kolej tak naprawdę powstanie. 

Podkreślił, że chodzi o środki finansowe na realizację przedmiotowej inwestycji. Odniósł się 

do protestów na Śląsku dotyczących Centralnego Portu Kolejowego. Dodał, że uważa, że sam 

projekt budowy linii kolejowej będzie użyty jako punkt kampanii wyborczej. Radny wskazał, 

że teraz dużo o tym mówimy i planujemy, ale w konsekwencji może się okazać, że branie 

funduszy i  nic z tego nie wyjdzie.  

 

Przewodniczący Rady Gminy P. Gebler zapytał, czy są jeszcze jakieś pytania.  

 

Nikt nie miał więcej pytań ani uwag. 
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Przewodniczący Rady Gminy przeprowadził głosowanie nad wielkością dofinansowania 

zadania „Budowy linii kolejowej Konin – Turek” w wysokości 1.000.000,00 zł. Odbyło się 

głosowanie jawne imienne.  

 

Głosowano w sprawie: 

Wielkość współfinansowania zadania „Budowy linii kolejowej Konin – Turek” w kwocie 

1.000.000,00 zł.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Ryszard 

Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , Sylwester Przyłęcki , 

Karol Rygas , Tomasz Tyrakowski , Paweł Urbanek  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Łukasz Mila  

NIEOBECNI (2) 

Józef Iwaniak , Adrian Kwinciak  

 

Rada Gminy opowiedziała się za dofinansowaniem inwestycji „Budowy linii kolejowej 

Konin – Turek” w wysokości 1.000.000,00 zł prze okres 5 lat (2023-2028).  

 

Ad. 15. Sprawozdanie Wójta Gminy za okres międzysesyjny. 

Przewodniczący Rady P. Gebler powiedział, że ze względu na długość trwania sesji 

sprawozdanie nie będzie przedstawione, tylko zostanie załączone do porządku obrad i 

umieszczone na stronie gminy.  

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 16. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Gminy za okres międzysesyjny. 

Piotr Gebler - Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że ze względu na długość trwania sesji 

sprawozdanie nie będzie przedstawione, tylko zostanie załączone do porządku obrad i 

umieszczone na stronie gminy. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 17.Zapytania i wolne wnioski. 

Wójt Gminy przekazał trzy komunikaty. Pierwszy z nich dotyczył prośby do mieszkańców 

gminy o racjonalne korzystanie z wody. Poinformował, że ograniczenie zużycia wody zapewni 

odpowiednie jej ciśnienie w sieci i nie spowoduje przerw w jej dostawie. W związku z 

powyższym zaapelował o korzystanie z wody tylko do niezbędnych celów. Poprosił o 

niepodlewanie trawników, ogródków i innych terenów zielonych. Ponadto nadmienił, że ma 

nadzieję, że ten krótki komunikat dotrze do jak największej liczby mieszkańców. Dodał, że 

otrzymuje telefony, iż woda w kranach jest mętna. Drugi komunikat dotyczył informacji o tym, 

że firma montująca kolektory słoneczne (solary) odwiedza od kilkunastu dni naszych, aby 

ustalić szczegóły montażu z bezpośrednio zainteresowanymi. Dodał, że mimo, iż czas realizacji 

zadania jest dłuższy, właściciel firmy zapowiedział, że on jest w stanie wywiązać się z tego 

inwestycji w ciągu 2 – 3 miesięcy. Podkreślił, że znaczenia mają warunki klimatyczne.  Ostatni 

komunikat dotyczył otwarcia przetargu na instalacje fotowoltaiczne. Nadmienił, że dzisiaj do 
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godziny 12:00 było składanie ofert i w czasie naszej przerwy udało mu się uzyskać informację, 

że oferty złożyło 8 firm, ale nie ma na tą chwilę informacji co do kwot, ponieważ organem 

prowadzącym jest gmina Brudzew. Ponadto powiedział, że w ciągu kilku najbliższych dni 

powinny być znane szczegóły dotyczące poszczególnych ofert.   

 

Radny G. Dzikowski zwrócił się z prośbą o to, aby spółki wodne dokonały doraźnej kontroli 

na terenie gminy i sprawdzili gdzie są np. podlewane są ogródki.  

 

Wójt Gminy J. Nowak powiedział, że przekaże stosowną informację do kierownika bądź 

prezesa spółek wodnych.  

 

Radny Ł. Mila powiedział, że zwrócił się do niego jakiś czas temu Pan, który przedstawił się 

jako Krajowy Specjalista do Spraw Zasiłków, przedstawiciel jakiejś fundacji z prośbą o 

rozpowszechnienie materiałów na sołectwie. Zaznaczył, ze podejrzewa, że do innych sołtysów 

też ta fundacja się zwróciła.  

 

Wójt Gminy powiedział, żeby odsyłać takie osoby do  gminy, która może to roznieść 

mieszkańcom. Podkreślił, że można zobaczyć jaka będzie wtedy reakcja tej osoby. Ponadto 

powiedział, że w Gminnym Ośrodków Pomocy Społecznej mamy dobrych socjalistów w 

zakresie zasiłków. Wójt J. Nowak podkreślił, że teraz jest okres, gdzie ze względu na rosnące 

cechy chociażby węgla, inny mogą żerować na uczuciach i niewiedzy innych, szczególnie osób 

starszych, dlatego poprosił o czujność.  

 

Radny Ł. Mila powiedział, że jest to fundacja, która jest zarejestrowana w KRS i dlatego może 

warto byłoby tą informacje udostępnić mieszkańcom. Zaznaczył, że ma zdjęcie tej ulotki. 

Radny wskazał, że jedni sołtysi może zdecydują się je rozpowszechnić, a drudzy nie, dlatego 

zauważył, że należałoby tą kwestie wyjaśnić i ujednolicić, aby nie było sytuacji, że jeden sołtys 

rozpowszechnia, a drugi nie.   

 

Wójt Gminy J. Nowak poprosił radnego, aby przesłał zdjęcie ulotki do Urzędu.  

 

Radna K. Brzychcy powiedziała, że ten pan, który się kontaktował miał dane sołtysów.  

 

Przewodniczący Rady Gminy P. Gebler powiedział, że pewne dane są też zamieszczone na 

stronie gminy i każdy ma do nich dostęp.  

 

Inspektor M. Krakowiak powiedziała, że sołtysi są osobami publicznymi i informacja o tym 

jest udostępniana osobą, które występują do gminy z takim wnioskiem.  

 

Wójt Gminy zauważył, że praktycznie każdy sołtys ma na swojej posesji postawioną tabliczkę, 

dlatego pewnie taka osoba nie ma trudności z pozyskaniem adresu. Dodał, że może ona również 

zapytać przechodniego, rowerzystę o kontakt do sołtysa. Wójt Gminy podkreślił, aby bardzo 

ostrożnie podchodzić do takich tematów.  

 

Sołtys M. Skurczak – Szymańska zaproponowała, aby na jakiejś nardzie sołtysów podjąć w 

uzgodnieniu z gminą, decyzję co należy robić w takich sytuacjach.  

 

Radny G. Dzikowski powiedział, że dużo danych jest też na stronie gminy czy faceebooku. 

Ponadto wskazał, że każdy odpowiada za siebie, ponieważ indywidualnie każdy z nas dziennie 

otrzymuje telefon z zaproszeniem na spotkanie np. można coś wygrać.  
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Przewodniczący P. Gebler powiedział, że gdyby ten proceder nie przynosił zysku to by nie 

trwał. Nadmienił, że wszystkim wydaje się, że to nas nie dotyczy, ale jak sami padniemy ofiarą 

takiego zdarzenia to zastanawiamy się co my zrobiliśmy. Sam przytoczył sytuacje, że kiedyś 

dał się namówić na zakup sznurka, który w sklepie kosztował o wiele taniej. Dodał, że w 

późniejszym czasie też tak rozwozili i sprzedawali wapno i widział, że wielu mieszkańców 

zakupiło je, chociaż nie wiadomo, czy w tych workach faktycznie było wapno.  

 

Radny G. Dzikowski powiedział, że u niego był ten sam pan z wapnem, ale jak powiedział, że 

skonsultuje to ze szwagrem, który pracuje w Ośrodku Doradztwa Rolniczego to od razu przestał 

on jeździć po Będziechowie.  

 

Wójt Gminy J. Nowak powiedział, że w takich sytuacjach najlepsza jest właśnie konsultacja z 

innymi.  

 

Przewodniczący Rady P. Gebler powiedział, że w czasie sesji było pytanie do dofinansowanie  

zadania realizowanego przez parafię w Przespolewie, która nie leży na terenie naszej gminy.  

 

Wójt Gminy powiedział, że zostanie to poruszone na komisjach Rady Gminy.  

 

Więcej zapytań ani wniosków nie było.  

 

Ad. 18. Zamknięcie LII Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

W związku z wyczerpaniem przyjętego porządku obrad Piotr Gebler- Przewodniczący Rady 

Gminy Kawęczyn uznał LII Sesję Rady Gminy Kawęczyn za zakończoną i zamknął obrady. 

 

 

                       Protokołowała                                                           Przewodniczył   

 

                  Magdalena Krakowiak                                                     Piotr Gebler 

 

 

 


